

REGISTRATION FORM INSCRIPTION

TO RETURN BY MAIL pdekie@ulb.ac.be OR BY FAX +32 2 650 44 95
A RETOURNER PAR MAIL
BEFORE - AVANT : 20 November 2006

FAMILY NAME

FIRST NAME.....

INSTITUTION.....

POSITION.....

COMPLETE ADDRESS.....

PHONE.....

E-MAIL.....

Lunch

Thursday - November 30 - Jeudi

Friday - December 1 - Vendredi

SCIENTIFIC COMMITTEE

Professor Mathias Dewatripont
Professor Serge Jaumain
Professor Bernard Lux
Professor Eric Remacle
Professor André Sapir
Professor Jean-Louis Six
Professor Françoise Thys-Clément

WITH THE SUPPORT OF

- > Université Libre de Bruxelles
- > Université de Mons-Hainaut
- > Fonds National de la Recherche scientifique
- > Federal Scientific Policy—IAP P5/26
- > Fondation Bernheim
- > Ambassade du Canada
- > Ministère des Affaires étrangères—DGCD

INFORMATION AND REGISTRATION

Centre de l'Economie de l'Education
Avenue F.D. Roosevelt 50—B-1050 Bruxelles
Patricia DEKIE
ULB - CP 146
Phone : +32 2 650 41 73 - Fax : +32 2 650 44 95



Centre de l'Economie de l'Education
Centre d'Etudes canadiennes
ECARES
Pôle Bernheim d'Etudes sur la Paix et la Citoyenneté
Réseau d'Etudes en Politique internationale

International Conference

THE MILLENNIUM DEVELOPMENT GOALS Assessment and Perspectives

LES OBJECTIFS DU MILLÉNAIRE POUR LE DÉVELOPPEMENT Evaluation et Perspectives

30th November and
1st December 2006

Université Libre de Bruxelles



Dupréel Hall
Building S
avenue Jeanne 44
1050 Brussels

Professor **H. Van Ginkel**, Rector of the United Nations University (UNU), is a prominent figure in international higher education. His career is characterized by fight for education, development, environment, fight against poverty, human and women's rights, protection of the vulnerable, global governance. These goals are part of major research and teaching activities of the Université Libre de Bruxelles, a long-lasting partner of UNU and H. Van Ginkel.

They represent the cornerstone of the Millennium Development Goals (MDGs), adopted by the United Nations General Assembly in its Resolution 55/2 on September 18, 2000. The eight MDGs - which range from halving extreme poverty to halting the spread of HIV/AIDS and providing universal primary education, all by the target date of 2015—form politically binding indicators agreed by all the world's countries and the leading development institutions.

UNU and world academia have widely contributed to their adoption and implementation. It is time to assess the MDGs and their efficiency and discuss the perspectives.

Le Professeur **H. Van Ginkel**, Recteur de l'Université des Nations Unies (UNU), est une personnalité éminente de l'enseignement supérieur international. Sa carrière est caractérisée par un combat pour l'éducation, le développement, l'environnement, la lutte contre la pauvreté, les droits humains et des femmes, la protection des plus faibles, la gouvernance globale. L'Université Libre de Bruxelles, partenaire de longue date de l'UNU et de H. Van Ginkel place ces principes au cœur de ses activités d'enseignement et de recherché. Ils constituent la clé de voûte des Objectifs du Millénaire pour le Développement (OMD) adoptés par l'ONU dans sa résolution 55/2 du 18 septembre 2000.

Les huit OMD - parmi lesquels la diminution de moitié de l'extrême pauvreté à l'horizon 2015, ainsi que l'arrêt de la propagation du virus HIV/SIDA et l'accès de tous à l'éducation primaire - constituent des indicateurs politiques contraignants qui engagent les pays de la planète et les institutions internationales.

L'UNU et le monde académique ont largement contribué à leur adoption et leur mise en oeuvre. Une évaluation à mi-parcours de ces OMD, de leur efficacité et de leurs perspectives s'impose.

Thursday- November 30 - jeudi

15:00 | Welcoming—Accueil

15:30 | Introduction

CHAIR André Jaumotte, ULB

Philippe Vincke, ULB Recteur

Françoise Thys-Clément, ULB

Hans Van Ginkel, UNU Rector

16:30 | Session 1
Education & Development

CHAIR André Sapir, ULB

INTRODUCTORY REPORT

Andreu Mas-Colell, Université Pompeu Fabra (Barcelona)

COMMENTS

Gilles Breton, Ottawa University

Firouzeh Nahavandi, ULB

Bernard Lux, UMH Recteur

18:00 | Reception

Friday - December 1 - vendredi

09:30 | Coffee & Tea

Session 2

10:00 | Security & Development

CHAIR Peter Katjavivi, Chair of UNU Council, Ambassador of Namibia to the EU & former Vice-Chancellor of University of Namibia

INTRODUCTORY REPORT

Ramesh Thakur, UNU Senior Vice-Rector

COMMENTS

Jean Daudelin, Norman Paterson School of International Affairs, Ottawa

Marta Martinelli, ULB

Luk Van Langenhove, Director of UNU-CRIS

12:00 | Lunch

Session 3

14:00 | Development & Economics

CHAIR Mathias Dewatripont, ULB

INTRODUCTORY REPORT

Debarati Guha-Sapir, UCL

COMMENTS

Deepak Nayyar, Chairman of the Board of UNU-WIDER & Vice-Chancellor, Delhi University

Vincenzo Verardi, ULB

Francine Mestrum, ULB

Luc Soete, Director UNU-MERIT

16:00 | Conclusions

CHAIR Jean-Louis Vanherweghem, Président ULB

Hans Van Ginkel, UNU Rector